
Rada Gminy Łęka Opatowska 

Radni-Sesja 

Protokół nr VI/2024 

VI Sesja w dniu 20 sierpnia 2024  

Obrady rozpoczęto 20 sierpnia 2024 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:32 tego samego 

dnia. 

Transmisja obrad dostępna pod adresem: 

https://lekaopatowska.esesja.pl/transmisja/56097/vi-sesja-rady-gminy-%C5%82%C4%99ka-

opatowska-w-dniu-20-sierpnia-2024-r-godz-1100.htm 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Adam Gawlik 

3. Wojciech Gruszka 

4. Piotr Jeziorny 

5. Małgorzata Kaczmarzyk 

6. Wojciech Nawrocki 

7. Łukasz Olbrych 

8. Magdalena Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Agata Rybak 

11. Mieczysław Skotnik 

12. Mateusz Sroka 

13. Katarzyna Szczepańska 

14. Kamil Wesołowski 

15. Ryszard Wierzba 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Szóste  posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 20 sierpnia 2024 roku o godz. 11:00 otworzyła 

Przewodnicząca Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą  

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy -Adam Kopis,  

- Skarbnik Gminy  -  Emilia Panek, 

- Sekretarz Gminy/ Zastępca Wójta – Małgorzata Gąszczak, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Kasprzak, 



- Kierownik Centrum Usług Wspólnych – Aleksandra Jerczyńska   

- Informatyk – Przemysław Mrózek, 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad dwóch ostatnich sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2024 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2024-2040. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatków: rolnego, 

leśnego i od nieruchomości oraz ustalenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Łęka Opatowska.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego program przeciwdziałania przemocy 

domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Łęka Opatowska na lata 

2024 – 2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie protestu na wybór Sołtysa Sołectwa Piaski.  

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad VI Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Rady poddała porządek obrad pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

3. Przyjęcie protokołów z obrad dwóch ostatnich sesji. 



 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji 

bez uprzedniego czytania. Protokoły z dwóch ostatnich sesji były dostępne w biurze rady oraz 

były wyłożone do wglądu przed sesją. Przewodnicząca Rady spytała czy ktoś z radnych ma 

uwagi do protokołów lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu.  

Wobec braku uwag i głosów, Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania protokołu 

z obrad IV sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

Idą dalej głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy, która  przystąpiła do przegłosowania 

protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 13, NIE: 0, NIE WIEM: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

TAK (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która przedstawiła 

informację o działaniach w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 



Idąc dalej głos zabrał Radny Powiatowy – Dariusz Gąszczak, który zadał pytanie odnośnie 

pozwoleń na które czekają firmy od Starostwa czy to już są jako po terminie czy to jest 

czekanie zgodnie z jakimś wyznaczonym terminem? 

 

Następnie spytał odnośnie wspomnianego przez Wójta Gminy planowanego oświetlenia 

ulicznego  czy wcześniej zgłaszane miejsca tj. skrzyżowanie Łęka Opatowska – Raków w 

stronę Szalonki czy te miejsca też zostały w planie uwzględnione? 

 

Idąc dalej pochwalił firmę, która ostatnio dostarczała kamień na utwardzanie dróg.  

Podkreślił,   bardzo dobrą jakość kamienia jak i bardzo dobre wykonanie utwardzenia.  

 

Następnie glos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, które wyjaśnił, iż też cieszy Go fakt 

odnośnie firmy bo to już drugi rok z rzędu jak ta firma wykonuje usługi na terenie Gminy 

Łęka Opatowska i przynosi zadowolenie mieszkańców jak i sołtysów. 

 

W kwestii terminów czy pozwoleń Wójt odpowiedział, iż  nie jest do końca zorientowany 

tylko przekazał, to co Pani Prokurent powiedziała, że czekają na pozwolenie. Jak tylko coś 

więcej się dowie to przekaże i udzieli odpowiedzi.  

 

Odnośnie oświetlenia, Wójt odpowiedział, iż musi zasmucić odpowiedzią, iż poprzednia Rada 

Gminy zdecydowała, o realizacji 5-6 zadań i na te zadania gmina przekazała 210 tyś. zł. i jak 

gdyby te zadania mają być zrealizowane. Oświetlenie na skrzyżowaniu o którym mowa ma 

wpisane jak i dwa inne zadania, gdzie mieszkańcy czekają też długie lata, gdzie odcinek drogi 

jest również niebezpieczny i bardzo potrzebny. Na bieżąco wpływają poszczególne wnioski i 

kwestia dodania poszczególnych lamp dwóch czy trzech sztuk, tak jak w Piaskach to temat 

jest prostszy niż w przypadku projektu i wszystkich dokumentacji co rozciąga się w czasie.  

Następnie przekazał, iż w miesiącu wrześniu lub październiku poprosi Radę Gminy o decyzję 

związaną z prowizorium na przyszły rok, aby móc w grudniu czy styczniu wpłacić określoną 

kwotę i realizować te zadania, które najdalej czekają na realizację tego, żeby poprawić 

bezpieczeństwo mieszkańców jak również tych, którzy dojeżdżają do pracy. 

  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2024 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2024 rok /39:31 – 52:30/ minuta transmisji/.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/ 23 /2024 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 



Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2024-2040. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy -Emilia Panek, która przedstawiła zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2024-2039, /53:47 –56:07  minuta 

transmisji/. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad  w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/24/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2024-2040. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych w drodze inkasa podatków: 

rolnego, leśnego i od nieruchomości oraz ustalenia inkasentów i wynagrodzenia za 

inkaso. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Emilia Panek, która wyjaśniła, iż uchwała była szczegółowo 

omawiana na posiedzeniu wspólnym komisji, gdzie ustalono, że wynagrodzenie prowizyjne 

dla inkasentów w wysokości 6% od zebranej kwoty inkasentów i ostateczny termin płatności 

dla inkasentów jest najpóźniej 2 dni po dniu w którym zgodnie z przepisami prawa 

podatkowego powinna nastąpić wpłata należności z tytułu podatku. Zmiany są dokonywane  

w związku z przeprowadzeniem wyborów na sołtysów nowej kadencji. Sołtysi się 

pozmieniali i należy zaktualizować dane, wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad  w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/25/2024 w sprawie poboru od osób fizycznych w 

drodze inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości oraz ustalenia inkasentów 

i wynagrodzenia za inkaso.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz 

Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Adamski 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która wyjaśniła, iż projekt uchwały był 

szczegółowo przedstawiony na posiedzeniu wspólnym komisji Planowania i Budżetu oraz 

komisji Gospodarczej. Dotyczy on wyrażenia zgody na zaciągnięcie pożyczki 

długoterminowej w wysokości 600 tyś. zł. na realizację przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa 

oczyszczalni ścieków w Opatowie o dwufunkcyjny zbiornik retencyjny ścieków 

nadmiarowych i osadów  z przydomowych oczyszczalni ścieków”.  

Pismem  z WFOŚiGW w Poznaniu zawiadomiono Gminę Łęka Opatowska o planowanej 

pomocy finansowej w formie pożyczki z możliwością umorzenia jej do wysokości 35%.  

Pożyczka będzie spłacana w ratach kwartalnych z oprocentowaniem zmiennym, liczonym od 

niespłaconych kwot kapitałów w wysokości WIBOR jednoroczny, lecz nie mniej niż 2,5% 

rocznie i nie więcej niż 4% rocznie.  

Podjęcie uchwały umożliwi wystąpienie do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o opinię o możliwości spłaty pożyczki.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-tu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/26/2024 w sprawie zaciągnięcia pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Łęka Opatowska. 

 



Głos zabrała Kierownik Centrum Usług Wspólnych – Aleksandra Jerczyńska, która 

wyjaśniła, iż: „Zgodnie z art. 52 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 

oświatowych Rada Gminy określa wysokość opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego.Wysokość przedmiotowej opłaty podlega waloryzacji. Minister Edukacji i 

Nauki w obwieszczeniu z dnia 28 lutego 2024 r. ogłosił wskaźnik waloryzacji na poziomie 

1,114 oraz maksymalną wysokość opłaty, po waloryzacji na poziomie 1,44 zł. Wobec 

powyższego za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym w którym 

kończą 6 lat w czasie przekraczającym wymiar 5 godzin ustala się opłatę w wysokości 1.44 

zł. za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu w przedszkolu lub w oddziale 

przedszkolnym w szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Łęka Opatowska.  

  

Mając powyższe na uwadze, podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-tu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/27/2024 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych 

przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego program przeciwdziałania 

przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Łęka 

Opatowska na lata 2024 – 2030. 

 

Głos zabrała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Kasprzak, która 

wyjaśniła, iż Projekt uchwały wraz z załącznikiem był omawiany na posiedzeniu wspólnym 

komisji. Zmiana nastąpiła w związku ze zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie. Tytuł ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie został zmieniony na ustawę o 

przeciwdziałaniu przemocy domowej. Zastąpiono definicję przemocy w rodzinie na definicję 

przemocy domowej. Niniejsza ustawa określa zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy 

domowej oraz zasady postępowania wobec osób dotkniętych przemocą w rodzinie i osób ją 

stosujących. Zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 

przemocy domowej na gminie ciąży obowiązek tworzenia gminnego systemu 

przeciwdziałania przemocy domowej, między innymi poprzez opracowanie gminnego 

programu przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy 

domowej. Dokument będący załącznikiem do niniejszej uchwały jest efektem prac 



przedstawicieli gminnych jednostek i instytucji zajmujących się pracą na rzecz rodziny i 

dziecka, jednocześnie w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej oraz zmniejszania jej 

negatywnych następstw. Program określa wachlarz zaplanowanych działań, których celem 

będzie zmniejszenie skali zjawiska przemocy na terenie Gminy Łęka Opatowska oraz 

stworzenie jednolitego i profesjonalnego systemu pomocy dla osób zagrożonych lub 

uwikłanych w zjawisko przemocy domowej.  

 
Wobec przedstawionych wyżej argumentów przyjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-tu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/28/2024 w sprawie przyjęcia Gminnego 

program przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy 

domowej w Gminie Łęka Opatowska na lata 2024 – 2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie protestu na wybór Sołtysa Sołectwa Piaski. 

 

Głos zabrała Radca Prawny- Gabriela Drzazga, która przekazała, iż przedmiotowa uchwała 

było szczegółowo omawiana na posiedzeniu wspólnym komisji . Następnie wyjaśniła po kolei 

przebieg postępowania. W  dniu 16 lipca 2024r. Przewodnicząca Rady Gminy Łęka 

Opatowska otrzymała pismo wnoszące sprzeciw co do rozpatrywania i rozstrzygania przez 

Wójta Gminy Łęka Opatowska wniesionego w dniu 26 czerwca 2024 r. protestu na wybór 

Sołtysa Sołectwa Piaski. Przedmiotowe pismo zawierało również wniosek o rozpatrzenie tego 

protestu przez Radę Gminy Łęka Opatowska.  

Pismo niniejsze zostało przekazane Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 24 lipca 2024 

r. Komisja na posiedzeniu w dniu 31 lipca 2024r.dokonała szczegółowej analizy:  

1.Statutu Sołectwa Piaski.  

2.Dokumentacji przedłożonej przez Wójta Gminy Łęka Opatowska z przeprowadzonego 

postępowania w zakresie rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestu wyborczego z dnia 26 

czerwca 2024r.  

3.Dokumentacji zebrania wiejskiego z wyborów Sołtysa Sołectwa Piaski.  

Po dokonaniu wyżej wymienionych czynności Komisja Skarg ,Wniosków i Petycji podjęła 

uchwałę, w której wnioskowała o pozostawienie protestu bez rozpoznania, gdyż Wójt Gminy 

Łęka Opatowska działając na podstawie Statutu Sołectwa Piaski działał zgodnie z ustalonymi 

zasadami prawa miejscowego.  

Rada Gminy Łęka Opatowska po wysłuchaniu stanowiska Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

biorąc pod uwagę fakt, iż podstawowym aktem ustrojowym jednostki pomocniczej gminy jest 

statut, po zapoznaniu się z treścią Rozdziału 3 – Wybór Sołtysa i Rady Sołeckiej Statutu 

Sołectwa Piaski ustalonego Uchwałą Nr XX/121/2012 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 

27 kwietnia 2012r. w sprawie uchwalenia Statutów sołectw Gminy Łęka Opatowska , który w 



zapisie § 19 ust. 6 stanowi , że „6. Protesty wyborcze przeciwko ważności wyborów, złożone 

na piśmie w ciągu 14 dni od dnia wyborów, rozpatruje i rozstrzyga Wójt Gminy Łęka 

Opatowska.” uznaje, że zgodnie ze Statutem Sołectwa Piaski nie jest podmiotem 

uprawnionym do procedowania w tym zakresie. 

 

Wobec przedstawionych wyżej argumentów przyjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-tu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VI/29/2024 w sprawie protestu na wybór Sołtysa 

Sołectwa Piaski.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata Kaczmarzyk, Wojciech 

Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata Rybak, Mateusz Sroka, 

Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, Ryszard Wierzba 

NIEOBECNI (2) 

Adam Gawlik, Mieczysław Skotnik 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji. 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos zabrała Radna Magdalena Osada, która poinformowała, że złożyła na ręce Pana Wójta 

wniosek przy okazji budowy wielofunkcyjnego boiska w Łęce Opatowskiej o wykonanie 

placu zabaw. Następnie spytała czy Pan Wójt odpowie na piśmie czy w chwili obecnej ustnie? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, iż może to zrobić od razu. Pismo ma przed sobą, też jest jak 

najbardziej za, żeby takowy plac zabaw powstał przed Rządcówką w Łęce Opatowskiej. 

Natomiast zdaje sobie sprawę z tego, że tak jak mówił wcześniej, aby móc coś takiego zrobić 

jest kwestia środków finansowych i zabezpieczenia i ujęcia tego w prowizorium budżetowym 

na przyszły rok. 

 

Idąc dalej głos zabrała ponownie Radna Magdalena Osada,  która spytała o kontrolę z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Urzędzie Gminy czy ona nadal trwa? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, iż kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej cały czas trwa, 

jednak co do dat nie orientuje się kiedy planowany jest koniec. Wobec czego oddal głos Pani 

Małgorzacie Gąszczak – Sekretarzowi Gminy w celu uszczegółowienia odpowiedzi.  

 

Małgorzata Gąszczak odpowiedziała, iż tak jak, powiedział Pan Wójt, kontrola się nie 

zakończyła. Panie obecnie są na urlopie przyjadą do Urzędu według wstępnych ustaleń 

dwudziestego trzeciego wtedy dostaniemy protokół do zapoznania się, 28 sierpnia  jest prawo 

do wniesienia uwag do protokołu i 30 sierpnia jest termin podpisania protokołu. Są to wstępne 

ustalenia. 



 

Idąc dalej głos zabrała Sołtys wsi Piaski, która zawnioskowała o tablicę, znak informujący 

wskazujący poszczególne numery domów. Zwróciła uwagę, iż ostatnio wezwaną karetką  

bardzo długo szukali adresu i nie umieli znaleźć. Taka tablica na pewno ułatwiłaby sprawę.   

 

Wójt Gminy odpowiedział, iż jak najbardziej jest taka możliwość, poprosił, aby złożyć 

stosowny wniosek na piśmie. 

    

15. Zakończenie obrad VI Sesji Rady Gminy. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 12.32 zamknęła 

obrady VI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 

 

 

Przewodnicząca 

Rady Gminy Łęka Opatowska 

   /-/Katarzyna Szczepańska 

  

 

Przygotował(a): Przemysław Mrózek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


